



# Registration Conditions

Applications close June 30, 2025.

## PILOT PACK

- LOGISTICS & SAFETY** Assistance and air coordination  
(daily briefing, weather information, flight direction team)
- FLIGHT** Possibility of 19 flights in 10 days including 2 night flights
- SUPPORT** Application monitoring and assistance in trip preparation (insurance, car rental, accommodation)
- PROPANE GAS** Propane Gas provided after each flight
- SERVICE** Breakfast provided every day during briefing for 3 people per balloon registered  
Exclusive access to activities  
Exclusive access to the site accommodation 30€/night (Pilot's square)  
Tourist offers
- STORAGE** Freight assistance including equipment storage  
Cylinder purging (nitrogen) (reservation required)  
Access to a trailer park during the event
- PILOT KIT** Pilot badge(s) + 2 crew badges, parking pass, aero card, basket banner, roadbook, official 2025 Enenvol jacket

## REGISTRATION FORMULAS

Any registration made **after June 15, 2025**, will incur **additional fees**. The registration **deadline is June 30, 2025**.

- **10-Day Option – 250 €**
- **1<sup>st</sup> Weekend Option \* – 160 €**
- **2<sup>nd</sup> Weekend Option \* – 160 €**
- **1<sup>st</sup> & 2<sup>nd</sup> Weekends Option \* – 220€**

\* From Friday evening to Sunday evening

## BALLOONS

**Maximum envelope size permitted is 3400m<sup>3</sup> (120) – a maximum of 3 passengers**

Any balloon exceeding this volume will be considered a commercial balloon and must be subject to a specific request (BOP statement).

Any additional balloon, including Cloud Hopper and Sky Chariot, must be registered. Additional fees may apply in particular cases.

The additional balloon may not fly at the same time as the main balloon.

## REQUIRED EXPERIENCE

Only experienced pilots with a minimum of 50 hours of flight time and 50 take offs may register for the event. Pilots must be able to provide proof of at least 10 hours of flight time in the past 12 months, including 3 take offs within the 180 days prior to the event.

No pilot students allowed to register to the event and no student training allowed during any flight.



# Registration Conditions

Applications close June 30, 2025.

## PILOT ACCOUNT

All pilots must be duly registered to operate a balloon and must have their own « Pilot ID » to access the application file.

No additional charge for registering one or more copilots.

## CREW

As part of the increased security measures for large events, the French authorities require the identification of all individuals who will have access to the takeoff area.

Two crew members are included in your Pilot Pack. For each additional crew member, a fee of €15 will be charged.

## REQUESTED DOCUMENTS

All documents related to pilots and balloons must be sent before June 30 via <https://pilot.enenuol.com/>

Only applications are considered complete when all required paperwork, and a paid application fee are received.

## COMMERCIAL ACTIVITIES

Pilots agree not to operate any commercial services or conduct discovery flights (paid or free) without having made a written request to the organizer.

As a reminder, any balloon exceeding 3400m<sup>3</sup> (120) will be considered a commercial balloon and must be subject to a specific request (BOP declaration).

## BRIEFING

Participation in the briefing (bilingual) is mandatory to take part in a flight. Takeoff authorisation is solely granted by the flight director.

This event is subject to a prefectural order and a Restricted Airspace Zone (ZRT).

## COMPETITION

A friendly competition program will be held from Monday to Friday. Registration for the competition is mandatory for participation.

The awards ceremony will take place on Saturday, August 2<sup>nd</sup>.

## NIGHT FLIGHT

Two night flights will be organised. Registration is only opened to pilots who possess a night flight qualification.

For the Dawn Patrol, only pilots under contract with hot air balloons accredited by the organisation will be allowed to participate in these flights.

## CANCELLATION AND REFUND

The organisation has the right to accept or refuse any registration without justification. Any request for cancellation of participation must be made in writing and submitted before July 30, 2025.

Cancellation fees before June 15 will be 10%. After this date, no refund will be possible.



# Conditions d'inscription

Date limite d'inscription : 30 juin 2025.

## PACK PILOTE

- LOGISTIQUE & SECURITE** Support et coordination aérienne (briefing bilingue journalier, information météo, direction des vols)
- VOL** Possibilité de 19 vols en 10 jours dont 2 vols de nuit programmés
- ASSISTANCE** Suivi du dossier et assistance dans la préparation du séjour (assurance, location de véhicule, hébergement)
- GAZ** Gaz offert après chaque vol
- SERVICE** Petit-déjeuner offert chaque jour pendant le briefing dans la limite de 3 par ballon  
Accès privilégié aux animations  
Offre exclusive d'hébergement sur site 30€/nuit (Pilot's square)  
Bon plan touristique
- STOCKAGE** Assistance fret dont stockage du matériel et purge (azote) des cylindres (réservation requise)  
Mise à disposition d'un parking remorque pendant la manifestation
- KIT PILOTE** Badge pilote(s) + 2 badges équipiers, pass parking, carte aéro, bâche nacelle, roadbook, gilet officiel Enenvol 2025

## FORMULES D'INSCRIPTION

Toute inscription effectuée **après le 15 juin 2025** entraînera des **frais supplémentaires**. Date limite d'inscription : 30 juin 2025.

- **Formule 10 jours – 250 €**
- **Formule 1<sup>er</sup> week-end \* – 160 €**
- **Formule 2<sup>ème</sup> week-end \* – 160 €**
- **Formule 1<sup>er</sup> et 2<sup>ème</sup> week-ends\* – 220€**

*\*du vendredi soir au dimanche soir*

## BALLONS

### Enveloppe maximum de 3400m<sup>3</sup> (120) - 3 passagers maximum

Tout ballon supérieur à ce volume sera considéré comme un ballon commercial et devra faire l'objet d'une demande spécifique (déclaration BOP).

Tout ballon additionnel, y compris Cloudhopper et Sky Charriot doit être enregistré. Des frais additionnels peuvent être perçus dans certain cas.

Le ballon additionnel ne peut en aucun cas voler en même temps que le ballon principal.

## EXPERIENCE REQUISE

Seuls les pilotes et copilotes expérimentés justifiant d'un minimum de 50h de vol et de 50 ascensions peuvent s'inscrire à la manifestation. Chaque pilote devra pouvoir justifier d'un minimum de 10h de vol au cours des 12 derniers mois dont 3 ascensions dans les 180 jours précédant l'événement.

Les élèves pilotes ne sont pas autorisés à s'inscrire et tous vols écoles sont formellement interdits.



# Conditions d'inscription

Date limite d'inscription : 30 juin 2025.

## COMPTE PILOTE

Tout pilote et copilote doit être dûment enregistré. Il se verra attribuer son propre « Pilote ID » lui permettant de consulter le dossier d'inscription. L'inscription d'un ou plusieurs copilote(s) n'engage pas de frais supplémentaires.

## EQUIPAGE

Dans le cadre du renforcement des consignes de sécurité sur les grands événements, l'administration française exige de connaître l'identité de toutes personnes qui accéderont à l'air d'envol.

Deux équipiers sont compris dans votre formule d'inscription. Pour chaque équipier supplémentaire, un forfait de 15€ vous sera demandé.

## JUSTIFICATIFS DEMANDÉS

Les documents pilotes et ballons doivent être envoyés avant le 30 juin via [l'espace pilote](#).

Votre inscription ne sera validée qu'après vérification des pièces justificatives et réception de votre paiement.

## ACTIVITÉ COMMERCIALE

Le pilote s'engage à ne pas effectuer d'opération commerciale et de baptême de l'air (gratuit et/ou payant) sans en avoir fait la demande auprès de l'organisateur par écrit.

Pour rappel, tout ballon supérieur à 3400m<sup>3</sup> sera considéré comme un ballon commercial et devra faire l'objet d'une demande spécifique (déclaration BOP).

## BRIEFING

La participation au briefing (bilingue) est obligatoire pour prendre part à un envol. L'autorisation de décollage appartient uniquement à la direction des vols. Cette manifestation est soumise à un arrêté préfectoral et à une ZRT.

## COMPETITION

Un programme de compétition amicale sera mis en place du lundi au vendredi. L'inscription à la compétition est obligatoire pour toute participation.

La remise des prix sera le samedi 2 août.

## VOL DE NUIT

Deux vols de nuit seront organisés durant l'événement. L'inscription n'est ouverte qu'aux possesseurs de la qualification vol de nuit.

Concernant la Patrouille de l'Aube, seuls les pilotes sous-contrats et les montgolfières accréditées par l'organisation pourront participer à ces vols.

## ANNULATION ET REMBOURSEMENT

L'organisation se réserve le droit d'accepter ou de refuser tout dossier d'inscription sans justification. Toute demande d'annulation de participation devra être faite par écrit et cela avant le 30 juin 2025.

Jusqu'au 15 juin 2024, Les frais d'annulation seront de 10%. Passé cette date, aucune annulation ne peut faire l'objet de remboursement pour quel que motif personnel que ce soit